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Sok kérdés
Egy hete nagyon sokan keres-

tek meg a Medgyessy ügyben véle-
ményükkel, kérdéseikkel. Érde-
kes, hogy most mindenki felfi-
gyelt az ügyre. Ami mindenkinél
azonos: a döbbenet.

A kérdések és a közvélemény
miatt, nem tehetem meg, hogy ne
beszéljek a Medgyessy Péter szoci-
alista kormányfõ körüli botrány-
ról. Nem tehetem meg, hogy nem
osztom meg a választókkal azokat
a kérdéseket és dilemmákat, ame-
lyek az emberekkel beszélgetve
kialakultak bennem is.
Különbözõ vélemények

Sokan vagyunk azon a vélemé-
nyen, hogy Medgyessynek távoz-
nia kell. Számunkra nem termé-
szetes, hogy Magyarország minisz-
terelnöke a kommunizmus idején
Szigorúan Titkos rendõrtiszt volt.
Számukra nem természetes, hogy
valakinek álmunkahelye volt.
Természetes viszont a félelemteli
borzongás ami végigfut rajtuk a
III. fõcsoportfõnökség nevének
hallatán. Szerintük a demokrácia
azt kívánná meg, hogy a minisz-
terelnök levonva a következteté-
seket lemondjon.

Sokan gondolják úgy, hogy
Medgyessy kémelhárítóként Ma-
gyarország érdekeit védte. Ezek
az emberek azt mondják, hogy
más, ha valaki a kommunizmus-
ban III/II-es volt és megint más ha
III/III-as ügynök. Még akkor is-
mondják - ha az egész III-mas fõ-
csoportfõnökség, a rettegett KGB
alá tartozott.

Azután vannak, akik nem tud-
ják mit gondoljanak a Medgyessy
ügyrõl. Miután Medgyessy Péter a
parlamentben elõször tagadta,
majd beismerte a tényeket az
igazság meglepte õket. Most vi-
szont nem tudják, hogy mit gon-
doljanak. Nem tudják miért nem
mond le Medgyessy Péter.
Gyakran felmerülõ kérdések

Az emberek tõlem, képviselõ-
jüktõl várják kérdéseikre a vá-
lasz. Tõlem várják, hogy megerõ-
sítsem, vagy megcáfoljam vélemé-
nyüket: a III/II-es alosztály jobb,
mint a III/III-mas? Medgyessy írt je-
lentéseket? Miért nem vallotta be
múltját a választások elõtt, vagy
legalább mielõtt miniszterelnök
lett? És még sorolhatnám a felém
záporozó kérdéseket.
A miniszterelnök múltjában
nem lehetnek ilyen kérdések

A Medgyessy-ügy
A felmerült kérdésekre, dilem-

mákra nem tudok a válaszokat
adni. De azt tudom, hogy egy de-
mokráciában a hivatalban lévõ
miniszterelnök múltjában nem
lehetnek ilyen kérdések, dilem-
mák, mert az méltatlan a demok-
ráciához: alkotmányos válság-
hoz, kormányválsághoz összessé-
gében bizonytalansághoz vezet.

Azért nem merülhetnek fel
ilyen kérdések Magyarország hi-
vatalban lévõ miniszterelnök
múltjából, mert már felvetõdésük
is méltatlan a demokráciához.

Azért sem merülhetnek fel ilyen
kérdések, mert az ország kiszol-
gáltatottá válhat a kormányt alko-
tó koalíciós partnerek zsarolásai-
nak. Ezt bizonyítja az SZDSZ vi-
szonya a Medgyessy ügyhöz: elõ-
ször bizalmatlanságot szavaztak,
majd hallgattak, azután tárgyal-
tak és végül bíztak. Miért változ-
tatták meg egyik pillanatról a má-
sikra  véleményüket?

Azért sem merülhetnek fel ilyen
kérdések, mert Magyarország hi-
telét, külföldi legitimitását veszé-
lyezteti, ha egy terhelt múltú poli-
tikus vezeti hazánkat, ahogy a Der
Spiegel címû német napilap meg-
írta:

A német hírmagazin szerint
a budapesti kormánypártok
döntése,  amellyel  bizalmat
szavaztak Medgyessy Péter-
nek, �fejcsóválást váltott ki a
jövendõ EU-partnerek köré-
ben�. A kormányfõ beismeré-
sét, miszerint 1977-82 között
a kommunista elhárítás tiszt-
jeként tevékenykedett, ám en-
nek dacára tovább akar kor-
mányozni,  �a sevi l lai  EU-
csúcsértekezleten a demokra-
tikus érettség hiányának bizo-
nyítékaként értékelték. ...  Ezt
maguknak a magyaroknak
kell  megoldaniuk� -  véleke-
dett a szóvivõ. �Az európai-
ak� ennek dacára úgy vélik,
hogy a magyar miniszterel-
nök aligha maradhat a he-
lyén - írta a Der Spiegel.

Mindent összevetve: Med-
gyessy Péter szocialista miniszter-
elnöknek távoznia kell a Magyar
Köztársaság kormányának élérõl.
Ezt kívánja az emberek érdeke,
ezt kívánja Magyarország érdeke,
és ezt kívánja az európai  demok-
rácia és ezt kívánja a közszereplés
méltósága is.    Domokos László

országgyûlési képviselõ

Folytatás az 1. oldalról
Fontos a már benyújtott tervek

� gimnázium kollégiumának,
�B�-épületének felújítása � végre-
hajtása, a turizmus fejlesztése,
ezen belül a lovasturizmus fej-
lesztése, a fõiskola sorsa is nagyon
fontos, a holtág vízminõség meg-
õrzése-fejlesztése is, a további vá-
rosi útépítések és most már a fel-
újítások is, az idõsekrõl való gon-
doskodás, és végül az egyik leg-
fontosabb az ipari park cím ki-
használása, a beruházás-ösztön-
zés, a befektetõk keresése.

� Impozáns sorozat, lesz-e a
megvalósításra energia az új
parlamenti ciklusban?

� Miért ne lenne? Minden körül-
mények  között meg kell találni a
lehetõségeket. Én is úgy érzem,
hogy az elmúlt négy esztendõben
talán könnyebb volt, de a most
kezdõdött ciklusban sem érzem
korlátozva magam. Volt már
öt vagy hat felszólalásom, köz-
tük olyan, amivel � a frakció
véleményét tolmácsolva � kor-
mánypárti javaslatot támogattam.
Tény, hogy ellenzékként kritiku-
sabbnak kell lenni, a mostani
kormány a fontossági sorren-
det másképp látja, a hangsú-
lyokat máshová teszi, de én azt
gondolom, jó és racionális intéz-
kedések kell alakítsák az ország,

a térség, a város sorsát.
� Hogyan látja a három képvi-

selõ együttmûködésének lehetõ-
ségeit?

� Én egy képviselõt sem nézek
le, mert más pártállású, a képvise-
lõ is ember, jogai mellett kõke-
mény kötelességekkel. Ezek közé
tartozik szerintem, hogy nekünk
a megyéért kell dolgoznunk. Én
eddig is, ezután is a szemébe mon-
dom annak, akirõl úgy gondo-
lom, hogy nem volt hasznos a
munkája. A megyei képviselõk
munkájában integratív szerepet
vállalt Domokos László, amit nyil-
ván továbbvisz, azt pedig, hogy
kormánypárti képviselõ is dolgo-
zik városunkban, nyilvánvalóan
ki kell tudni használni, ígérhetem
igényeljük majd közös terveink-
hez, elképzeléseinkhez a segítsé-
gét. Luxus lenne ugyanis a lehetõ-
séget mellõzni, és nem tapasztal-
tam ezügyben semmilyen ellenke-
zést. Szerintem a fejlõdés záloga �
miként az elmúlt ciklusban is �
az, hogy minél több pénzt hoz-
zunk a megyetáblán belülre, de a
képviselõnek nem az a dolga,
hogy kitalálja a megvalósítandó
programokat, dolga viszont,
hogy felkarolja a kezdeményezé-
seket és segítsen azokat sikerre
vinni.

T. L.

Sikerre vinni ...

Földesi Zoltán, az MSZP megyei
listás parlamenti képviselõ, terje-
delmesebb anyagot juttatott el
szerkesztõségünkbe, melyek kö-
zül az egyik parlamenti felszólalá-
sának jegyzõkönyve. Ebbõl kide-
rül, hogy Földesi Zoltán a parla-
ment július 11-iki, keddi ülésnap-
ján szólalt fel, a  Munka Törvény-
könyve módosításának vitájában,
mint az önálló képviselõi indít-
ványt beterjesztõk egyike.
Beveztõjében megyei és szarvasi
példákat hozva fel a munkaválla-
lók kiszolgáltatottságáról szólva
elmondta, hogy az elõzõ négy esz-
tendõ kormánypártjai a munka-
vállalói érdekképviseletek kiszo-
rítására törekedtek, sõt az egész
érdekegyeztetést, a társadalmi
párbeszédet perifériára szorította.
Az új kormány � jelezte Földesi
Zoltán � a Munka Törvénykönyve
módosításakor szeretné lezárni az
érdekegyeztetésben eddig jellem-
zõ rombolás korszakát, s csak kis
részben foglalkozik a szakszerve-
zetekkel. A lényegi elemnek
Földesi Zoltán a munkavállalók
érdekeit nevezte, például a végki-
elégítések három havi emelésé-
vel ,  valamint  azzal ,  hogy a
heti pihenõnapok egyikének
vasárnapra kell esnie. Össze-
gezve gondolatait nagyon fontos
törvényjavaslatnak nevezte az in-
dítványt, amihez a képviselõk tá-
mogatását kérte.

A másik téma a Medgyessy-
üggyel kapcsolatos,  amirõl a
Kormánzyati Kommunikációs
Központ Sajtó- és Média Fõosztá-
lyának június 19-én kelt közlemé-
nyét kaptuk meg Földesi Zoltán-
tól:

Szocialisták hírei
Sajtóközlemény a
miniszterelnökrõl

A tegnapi napon Medgyessy Pé-
ter a Magyar Köztársaság minisz-
terelnöke az erre jogosult belügy-
minisztertõl felmentést kapott a ti-
toktartási kötelezettség alól. Ez
adott lehetõséget számára, hogy a
múltjára vonatkozó hamis vádak-
kal kapcsolatban a parlament
nyilvánossága elõtt elmondhatta
az igazságot.

A miniszterelnöknek nincs tit-
kolnivalója. Minden tettét, mun-
káját, írását büszkén vállalja.

Bizalmas beosztásával kapcso-
latban a Magyar Országgyûlésben
az ország nyilvánossága elõtt el-
mondta: a Pénzügyminisztérium
nemzetközi fõosztályának egyik
vezetõjeként 1977-1982 között
kémelhárítóként feladata az volt,
hogy a Nemzetközi Valutaalap-
hoz történõ magyar csatlakozás
elõkészítése során biztosítsa a
magyar nemzeti érdekek védel-
mét, bármerrõl érte is azt fenye-
getés. A sikeres IMF csatlakozást
követõen ez a tevékenysége meg-
szûnt. A miniszterelnök megerõsí-
tette: �Ezzel a megbízatással a ha-
zát szolgáltam.�

A további politikai manipuláci-
ók elkerülése és a demokratikus
közélet megteremtése érdekében
a miniszterelnök jövõ hétfõn tör-
vényjavaslatot nyújt be a Belügy-
minisztérium volt III-as fõcsoport-
fõnökségek tevékenységének
nyilvánosságáról. Ebben a tör-
vényjavaslatban kezdeményezi,
hogy

� legyen teljeskörûen nyilvá-
nos a III/III-as fõcsoportfõnökség-

gel (belsõ elhárítás) együttmûkö-
dõk neve és tevékenysége, függet-
lenül az átvilágítási törvényben
eddig meghatározott eljárástól, il-
letve az érintettek közéleti szerep-
vállalásától;

� a hírszerzés, a kémelhárítás
és a katonai elhárítás területén le-
gyen nyilvános mindazoknak
neve és tevékenysége, akik 1990
óta közéleti szerepet vállaltak,
vállalnak, vagy a jövõben fognak
vállalni;

� a Történeti Hivatal a jövõben
a Nemzeti Kulturális Örökség Mi-
nisztériumának felügyelete alatt
szaklevéltárként mûködjön, ira-
tai legyenek kutathatók.

A kormány a törvényjavaslat
sürgõs eljárásban történõ tárgyalá-
sát kezdeményezi.

Medgyessy Péter kitért a Magyar

Az emlékmû alapanyagául szol-
gáló kövek a Korona étterem ud-
varán várják sorsuk beteljesedé-
sét, akik pedig sorsukat alakítják,
Szabó László és Lestyan Goda Já-
nos szobrászmûvészek Mótyán Ti-
borral, a Szarvasi Szlovák Önkor-
mányzat elnökével és Medvegy
Zoltánnal a Komép Kft. ágazatve-
zetõjével szemlélték meg az emlí-

Szarvason pihen békésen
A néhány hét múlva elkövetkezõ betelepedési évfordulóra
� mely elsõ ízben Szarvas napja is lesz � készülõ emlékmû
gránittömbjei eddig Békésen voltak, a múlt hét óta viszont
Szarvason pihennek békésen, amint azt az Ótemplom kö-
rül szorgoskodó Mótyán Tibortól a múlt csütörtökön meg-
tudtuk.

tett napon az emlékmû helyszíné-
ül kijelölt területet. Közösen dön-
töttek arról, hogy az Ótemplom
elõtti parkból melyik növényeket
távolítsák el, hogy a szobrászok
megkezdhessék Szarvas újratele-
pítésének 280. évfordulójára fel-
állítandó kompozíciójuk elkészí-
tését.

 T. L.

Köszöntô
Az egészségügyi dolgozók ünnepén, a SEMMELWEIS
Napon õszinte tisztelettel köszöntök a betegellátás-
ban, a gyógyítás területén dolgozó minden orvost, szak-
ápolót és minden munkavállalót.
Az Önök felelõsségteljes munkája érinti valamennyi
család életét, ápoló, gyógyító munkájuk hozzájárul
egészségünk megtartásához.
Remélem, rövidesen tapasztalni fogják, hogy a kor-
mányzat, a társadalom is igyekszik az ágazat bér és
mûködési feszültségeit enyhíteni, s ezzel hozzájárulni
a jó színvonalú betegellátás és egészségmegõrzés
feltételeihez.
Áldozatkész, felelõsségteljes további munkájukhoz
sok türelmet, hitet, kitatást és mindenekelõtt jó egész-
séget kívánok.                                            Földesi Zoltán

országgyûlési képviselõ

Köztiszteletben
Közhivatalok, köztisztviselõk, köztisztelet. E három,
hasonló hangzású fogalom jegyében köszöntjük
Szarvas város és körzete köztisztviselõit, július elsõ
napján, mely immár munkaszüneti nap is számuk-
ra. A hivatalos ügyeiket intézõ állampolgárok, re-
méljük megértik, hogy a közhivatalokban feladatot
ellátók munkáját, felkészültségét, türelmét, és ked-
vességét íly módon is elismerjük. Reméljük egyre
több köztisztviselõ szolgál rá felkészült, türelmes
és udvarias munkájával a köztiszteletre. Jó pihe-
nést, eredményes munkát kíván:

Babák Mihály
polgármester

Domokos László
országgyûlési képviselõ

Egy újabb parlamenti forró
nap után jelentkezett Babák Mi-
hály polgármester, országgyûlé-
si képviselõ Budapestrõl a
Cervinus Rádió Maholnap címû
mûsorában. Az országgyûlési
munkáról, a gázolaj, a benzin és
a dohánytermékek adójának
változásáról, a Medgyessy Péter
ügyével kapcsolatos javaslatok-
ról szólva elmondta, nem sike-
rül konszenzusra jutniuk a kor-
mánypártiaknak és az ellenzéki-
eknek. Jó hírként könyvelte vi-
szont el, hogy a vállalkozói iga-
zolványok cseréjének határide-
je 2003. február 15-re módo-
sult.

A szarvasi híreket sorolva
szólt a TSF pénteki diplomaosz-
tójáról, a 15 éves Mozgáskorlá-
tozottak Egyesületének szomba-
ti közgyûlésérõl, a gimnázium
tanévzárójáról, ez alkalommal
gratulált dr. Kutas Ferencnek
aki megkapta Szarvas Város Ön-
kormányzata Közmûvelõdésért
Díját.

Beszámolt a polgármester a
képviselõ-testület legutóbbi ülé-
sének  jelentõsebb döntéseirõl
is, egyebek között a költségveté-
si rendelet módosításáról, a
Szarvas Város Napjának megün-
neplésérõl szóló rendeletrõl, az
önkormányzati ciklusprogram
végrehajtásáról szóló beszámo-
lóról, melyhez kérte mindenki
kiegészítését. Az anyag, mely ki-
egészítés, szerkesztés után ter-
vek szerint szeptemberben min-
den háztartásba eljut, jelenleg a
Városi Könyvtárban olvasható

A polgármester interjúja
el. Szólt a településfejlesztési
koncepcióról, mely a szarvasiak
véleményét, elképzelését figye-
lembe véve tartalmaz egy olyan
reális feladatjegyzéket, ami ki-
induló pontként szolgálhat a te-
lepülés általános rendezési ter-
vének felülvizsgálatához és
perspektívát nyújt a jövõjüket
tervezõ fiatalok számára. A tel-
jes dokumentum szintén elol-
vasható a Városi Könyvtárban.

A helyi híreket egészítette ki
szándékának kinyilvánításával,
melyszerint indul polgármester
jelöltként az õszi önkormányza-
ti választásokon. Szintén szemé-
lyéhez kapcsolódó hír, hogy a
DARIB elnökeként a DARIB
munkatársaival együtt Madrid-
ba utazik, ahol az ország idegen-
forgalmi törekvéseivel ismer-
kednek meg.

Nem hiányzott az interjú vé-
gérõl most sem az önkormány-
zat �heti kasszája� sem, melyben
ezúttal a holtágrehabilitáció 2,5
millió forinttal, a közgyógyellá-
tás 67 ezer forinttal, a mozi
filmkölcsönzése 250 ezer forint-
tal, az autóbusz pályaudvar re-
konstrukció aktuális számlája
5,2 millióval, a városi utak épí-
tésére átmenetileg felvett hitel
törlesztõ részlete  2,7 mil l ió -
val, a mótyózugi útépítés 2/A
üteme 7,8 millióval, a közvilá-
gítás 794 millió forinttal, az
ISM támogatásával elkészült
sporttelepi futópálya 4 millió fo-
rinttal, a Szentesi úti lakások
9,7 millió forintos számlával
szerepel.

Nemzet mai számában megjelent
állítólagos dokumentumra is. El-
mondta, hogy az irat hónapok óta
ismert hamisítvány, melyet a mai
ellenzék köreibõl tisztességes em-
berek, jó szándékkal juttattak el
hozzá. A miniszterelnök várt, és
azzal, hogy a hamis dokumentum
az ellenzék és a bukott miniszter-
elnök által támogatott lapban
megjelent, a politikai manipulá-
ció leleplezõdött. A Magyar Nem-
zet e hamisítvány nyilvánosságra
hozatalával túllépte a demokrati-
kus nyilvánosság határát, ezért a
szükséges jogi lépéseket a mai na-
pon megteszi.

A koalíciós kormány a válasz-
tóktól kapott megbízatását teljesí-
ti, programját a miniszterelnök
vezetésével következetesen meg-
valósítja.

MSZP-taggyûlés
Az MSZP Szarvasi Szervezete értesíti tagságát és az érdeklõdõket,

hogy soron következõ városi gyûlését 2002. július 4-én (csütörtökön)
18 órai kezdettel tartja a Szabadság u. 36. szám alatti Lengyel Palotá-
ban.

Fogadóóra
Földesi Zoltán a 3. számú körzet önkormányzati képviselõje 2002.

július 5-én, pénteken 15-17. óra között fogadóórát tart az MSZP irodá-
ban (Szarvas, Szabadság u. 36., Lengyel Patola).


